
 naslefardanews  
  naslfarda

سیاست2
Policy

چهار شنبه 2 آذر 1401  
سال سی ودوم | شمـاره 6947

23 نوامبر 2022 | 28 ربیع الثانی 1444

خبر ویژه
 معاون اول رییس جمهوردرنشست

 با نخست وزیر بلاروس؛

 نقشه راه توسعه روابط تهران
 و مینسک تدوین می شود

معاون اول رییس جمهور از تدوین نقشــه راه 
توسعه اقتصادی و تجاری میان تهران و مینسک 
خبر داد و گفت: توسعه روابط اقتصادی دو کشور 
در حوزه های مختلف از جمله ترانزیت، انرژی و 

صنعت دنبال می شود.
 تدوین نقشــه راه توسعه روابط 

تهران و مینسک
محمد مخبر پس از دیدار و گفت و گو با نخست 
وزیر بلاروس که در مجموعه فرهنگی تاریخی 
سعدآباد تهران برگزار شد، افزود: عزم دو کشور 
تلاش و توسعه در زمینه های مختلف از جمله 
روابط اقتصادی اســت و یکی از موضوعاتی که 
در این نشست تصمیم گیری شد، فعال کردن 
بخش خصوصی دو کشــور که توسط اتاق های 
بازرگانی ایران و بلاروس شــکل می گیرد. وی 
ادامه داد: امروز مقرر شــد وزیران امور خارجه 
ایران و بلاروس و رئیسان کمیسون های مشترک 
دو کشور این مسائل را به طور جدی دنبال کنند.
وی تهیه نقشه راه توسعه اقتصادی بین تهران 
و مینســک را مورد تاکید قــرار داد و گفت: دو 
کشــور ظرفیت های زیادی در زمینه های برای 
همکاری در حوزه های تجارت، ترانزیت، انرژی 
و صنعت دارند ضمن آنکــه می تواند در زمینه 
تبادل اطلاعــات و دانش فنی نیــز با یکدیگر 

همکاری کرد.
 عزم دو کشــور را ارتقای روابط 

سیاسی و اقتصادی
معاون اول رئیس جمهور عزم دو کشور را ارتقای 
روابط سیاسی و اقتصادی دانست و تاکید کرد: 
روابط سیاســی بین ایران و بلاروس در سطح 
خوبی است اما با روابط اقتصادی تناسبی ندارد 
و تصمیم گرفته شده که روابط اقتصادی را نیز 
به سطح خوبی برسانیم.مخبر در ادامه تحریم 
بلاروس توسط جهان سلطه و به ویژه آمریکا و 
غرب اشاره کرد و گفت که با توجه به تجربه هایی 
که در ایران برای مدیریت کشــور در شــرایط 
تحریم دارد، این تجربیات می تواند بین تهران و 

مینسک رد و بدل شود.
معاون اول رئیس جمهور روابط سیاسی ایران 
و بلاروس را در سطح بســیار خوب و طولانی 
توصیف کرد و گفت: در این نشســت تصمیم 
گرفته شد تا ســطح روابط اقتصادی به مانند 

سطح روابط سیاسی ارتقا داده شود.
منبع : ایرنا 

سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس:

قطع ارتباط پارلمان اروپا با ایران فرار رو به جلو است
سخنگوی کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
شورای اســلامی با تاکید بر اینکه »قطعنامه های پارلمان اروپا 
الزام قانونی ندارد«، گفت: اقدام پارلمان اروپا در تعلیق تماس 

مستقیم با مجلس فرار رو به جلو است.
ابوالفضل عمویی در گفت وگو با ایســنا در واکنش به اظهارات 

اخیر رییس پارلمان اروپا درباره قطع ارتباطات و گفت وگوهای 
مســتقیم میان پارلمان اروپا و جمهوری اسلامی ایران گفت: 
اقدام پارلمان اروپا در تعلیق تماس مستقیم با مجلس شورای 
اسلامی فرار رو به جلو است چرا که در واقع در دو سال گذشته 
تماس مســتقیمی بین مجلس ایران و پارلمــان اروپا وجود 

نداشته است.
وی ادامه داد: آن ها ســال گذشته درخواســتی برای بازدید از 
ایران داشتند اما به دلیل صدور قطعنامه هایی که جنبه مداخله 
گرایانه داشت و بر اساس اطلاعات فیک نیوز نوشته شده بود، 
برای انجام ســفر با ملاحظه برخورد شــد و مورد موافقت قرار 

نگرفت.
سخنگوی کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
شورای اسلامی خاطرنشــان کرد: موضع اخیر پارلمان اروپا و 
رییس آن تحت تأثیر گروه های مخالف ایــران و ضدایرانی ها 

مطرح شده اســت. تأثیرپذیری پارلمان اروپا از این گروه های 
معارض، آن ها را به دامن تحلیل غلط و براساس اطلاعات غلط 
می کشــاند پس اصلًا جایی برای تعامل با افرادی وجود ندارد 
که مبتنی بر این اخبار غلط تصمیم گرفتــه و قطعنامه صادر 
می کنند.عمویی با یادآوری اینکه »قطعنامه های پارلمان اروپا 
الزام قانونی نــدارد«،  افزود: پارلمان اروپا در تعیین سیاســت 
خارجی کشورهای اروپایی اثربخشی مهمی ندارد لذا بیش از 
اینکه تأثیر واقعی برای این ماجرا دیده باشیم آن را نواختن بر 

طبل توخالی می دانیم.

رییس ســازمان انرژی اتمی گفت: تولید 
اورانیوم ۶۰ درصدی در سایت فردو از روز 
دوشنبه آغاز شــده است. محمد اسلامی 
با همراهی علی ســلاجقه، معاون رییس 
جمهور و رییس سازمان حفاظت محیط 
زیست از بیستمین نمایشگاه بین المللی 

محیط زیست بازدید کردند.
رییس سازمان انرژی اتمی ایران در جریان 
این بازدید ضمن تقدیر از متولیان برگزاری 
سالانه این نمایشــگاه اظهار کرد: اکنون 
موضوع محیط زیســت؛ مســاله مهمی 
محســوب می شــود زیرا امروز با حجم 
سنگینی از آلاینده ها در شهرهای بزرگ 
مواجه هســتیم و این مورد جزو تکالیف 
فردی، اجتماعــی و نیز ســازمانی تمام 
دستگاه ها محسوب می شود و همه باید به 
صورت یکپارچه از محیط زیست حمایت 

کنند.
وی بیان کرد:  در دنیا برای ســال ۲۰۵۰ 
تولید کربن صفر را هدف گذاری کرده اند 
و امید اســت با توجه به این موارد بتوانیم 
کشور را به سمت تولید کربن صفر هدایت 

کنیم.
اسلامی گفت: در ســازمان انرژی اتمی 
و به منظــور حمایت از محیط زیســت، 
فناوری هــای در اختیــار را در ۲ بخش 

گسترش خواهیم داد.
اثرات مهم تولید برق هسته ای در اقتصاد 

و صنعت
وی ادامه داد: یکی از این موارد تولید برق از 
فناوری هسته ای است زیرا دولت به سرعت 
در حال حرکت به ســمت تولید انرژی و 
ســوخت ارزان اســت البته فناوری های 
نوظهور تاحدودی مــورد کم توجهی قرار 
گرفته اند اما با توجه به تعهد ۲۰۵۰ شاهد 
چرخش متفاوتی نســبت به استفاده از 
فناوری هســته ای و تولید برق و توسعه 
نیروگاه های اتمی و حرکت پرســرعت و 
پرشتاب به سمت توســعه نیروگاه های 
اتمی هستیم. در کشور دارای نیروگاه اتمی 
هزار مگاواتی هستیم که در دوره کارکرد 
خود حدود ۵۲ میلیــارد کیلووات برق به 
شبکه انرژی کشــور عرضه کرده و با این 
کار در مصرف میلیون ها نفت صرفه جویی 

شده است.
معاون رییس جمهور گفــت: با توجه به 
تاکیدات مکرر مقــام معظم رهبری در ۲ 
دهه گذشته و نیز الزامات قانونی؛ توسعه 
نیروگاه های اتمــی را هدف گذاری کرده 
و ســاخت پروژه های جدید را در دستور 
کار قرار داده ایم تا ســهم انرژی هسته ای 
در سبد برق کشور را به حدود ۲۰ درصد 
برسانیم. این مهم؛ گام بزرگی در افق ۲۰ 
ساله این سازمان محسوب می شود و امید 
است این سرمایه گذاری حدود ۵۰ میلیارد 

دلاری با یاری خداوند متعال انجام شود.

نقش مهم فناوری هسته ای در 
خداحافظی با معضل شیرابه 

زباله ها
رییس سازمان انرژی اتمی ایران تصریح 
کرد: در بخش دوم نیز استفاده از فناوری 
هســته ای برای کمک به محیط زیست 
و در بخــش آب و خــاک را هدف گذاری 
کرده ایــم؛ به طوری که طراحــی و تولید 
سامانه تصفیه پساب های خانگی و شیرابه 
زباله ها با اســتفاده از فناوری پلاسما و به 
صورت پایلوت اجرایی شده و امید است با 
همراهی سازمان حفاظت محیط زیست 
در شهرهای دارای اولویت این سامانه وارد 

مدار و فعال شود.
وی تصریح کرد: امیدواریم شــاهد به ثمر 
رسیدن این پروژه به منظور خداحافظی با 

معضل شیرابه زباله ها باشیم.
برنامه ریزی سازمان برای حل 

معضل مازوت سوزی
اسلامی گفت: همچنین باید توجه داشت 
که برخی نیروگاه ها برای تأمین سوخت 
مورد نیاز به جای گاز از مازوت اســتفاده 
می کنند که این کار دارای تبعات فراوانی 
اســت که از آن می توان به عنوان یکی از 
معضلات چندین ساله کشور نام برد. برای 
حل این معضل تیم تحقیقاتی و پژوهشی 
بومی سازمان فعال شده اند و امیدواریم با 
همکاری شرکت های زیر مجموعه وزارت 

نفت بتوانیم در آینده این معضل را برطرف 
کنیم تا شــاهد تنش ها در زمینه آلودگی 

هوا نباشیم.
آخرین اقدامات متقابل ایران 
پس از صدور قطعنامه شورای 

حکام
وی در حاشیه گفت وگو با خبرنگاران درباره 
اقدامات انجام شده از سوس سازمان انرژی 
اتمی در مراکز فردو و نطنز توضیح داد: در 
روزهای اخیر شاهد صدور قطعنامه علیه 
ایران بودیم که این کار بــا عکس العمل 
متقابل ما مواجه شــد بــه طوری که در 
روزهای اخیر تولید اورانیوم UF۶ با غنای 

۶۰ درصد در فردو از سر گرفته شد.
گفتنی اســت بیســتمین نمایشــگاه 
بین المللی محیط زیست از تاریخ ۲۹ آبان 
تا ۲ آذر در نمایشــگاه بین المللی تهران 

در حال برگزاری اســت و علاقه مندان به 
فناوری های هسته ای می توانند از آخرین 
دستاوردها و پژوهش ها و ... سازمان انرژی 
اتمی ایران در غرفه این ســازمان در این 

نمایشگاه بازدید کنند.
گام های کشور برای رسیدن به کربن صفر 
همچنین علی ســلاجقه معــاون رییس 
جمهوری و رییس سازمان حفاظت محیط 
زیست با اشــاره به لزوم استفاده از انرژی 
اتمی بــه عنوان یک انــرژی پاک، گفت: 
در کنفرانــس کاپ ۲۷ بر این نکته تاکید 
کردیم که کشــورها باید بــه دنبال تنوع 

انرژی باشند.
وی افزود: حذف ســوخت های فســیلی 
برای کشور ما به دلیل وجود منابع فراوان 
این سوخت ها در ایران به هیچ وجه قابل 

قبول نیست

رییس سازمان حفاظت محیط زیست با 
بیان اینکه گام های خوبی در کشور برای 
رســیدن به کربن صفر در حال برداشته 
شدن است، به انجام یک برنامه تحقیقاتی 
برای تجزیه و تحلیل شیرابه ها به منظور 

ساماندهی آنها اشاره کرد.
به گفته سلاجقه، در برنامه ششم توسعه 
مقرر شده است که سهم انرژی های پاک 
در سبد انرژی کشور به ۳۰ درصد افزایش 

یابد.
وی با رد برخی نقل قول های مطرح شده 
در خصوص لزوم پرهیز از صرف هزینه و 
زمان بیشــتر برای نگهداری پیروز - توله 
یوز ایرانی - گفت: پیروز یک دســتاورد 
علمی برای کشور ما اســت و تا جایی که 
 شــرایط مهیا باشــد از این گونه حمایت

 می کنیم.

پاسخ به صدور قطعنامه علیه ایران از فردو
 تولید اورانیوم ۶۰ درصد از دوشنبه آغاز شده است؛


